
Zveme Vás
Neděle 18. prosince

Čas radosti, veselosti
Tradiční Vánoční zpívání s Popovjánkem 

a jeho hosty. Přijďte s námi rozsvítit 
čtvrtou svíci na adventním věnci.

KD, od 15 hodin

Středa 21. prosince
Zpívání u vánočního stromu

Tradiční vánoční ladění pod taktovkou 
Klubu žen, který Vás zve na milé setkání, 

koledy a svařák
u OÚ, v 16:30 hodin

Sobota 24. prosince
Štědrodenní krmení zvířátek

Myslivecký spolek Bukovina zve děti 
i rodiče k procházce spojené s tradičním 

krmením zvířátek. Sraz je v 10 hodin 
u skladu krmiva v zadní části staré 
střelnice. Vezměte sebou batůžky 
na krmivo a případně také něco 
dobrého ptáčkům do krmítek.

Úterý 27. prosince
Filmový minimaraton

KD, od 15 hod. - více na str. 4

Středa 28. prosince
Turnaj „Člověče, nezlob se“

Hopsák Popovice zve na oblíbenou 
společenskou zábavně adrenalinovou 

akci pro dospěláky od 18 do 99 let. 
K účasti je nutné se přihlásit nejpozději 

do 20. 12. na mail: 
hopsak.popovice@gmail.cz 

KD, od 17 hodin

Sobota 31. prosince
Silvestrovské setkání u hrušky

ve 13 hodin

Neděle 8. ledna
Tříkrálová sbírka

po obci, od 13 hodin

Sobota 21. ledna
Krojový ples

hraje Staroměstská kapela 
a cimbálová muzika Mladí Burčáci

předtančení besedy
KD, od 20 hodin

Ročník 18, číslo 4 15. prosince 2022

Starostuv úvodník
Vážení spoluobčané,
v podzimních komunálních 

volbách dostalo vaši důvěru 
šest staronových a tři noví za-
stupitelé, kteří povedou obec 
v dalších čtyřech letech. Při 
výběru starosty a místosta-
rosty pak respektovali přá-
ní vyjádřené počtem vašich 
hlasů pro jednotlivé kandi-
dáty. Místostarostovat tak 
nově bude Jitka Nováková, 
po změně starosty zatím po-
dle všeho netoužíte. Jménem 
celého zastupitelstva znovu děkuji všem 
co přišli k volbám za váš aktivní přístup 
a zájem o veřejné dění. Zároveň věřím, 
že se nám podaří vaši důvěru nezklamat.

V příštích letech bychom chtěli usku-
tečnit řadu náročných investičních akcí, 
například rekonstrukci komunikací (Ha-
valy, k družstvu), rekonstrukci a výstav-
bu sítí (rekonstrukce kanalizace v dolní 
části obce, nové sítě pro stavební po-
zemky v Havalách a pod hřbitovem), 
opravit veřejné budovy (škola, kulturák, 
slévárna), zmodernizovat hřiště za kultu-
rákem a také rybníky budou potřebovat 
nezbytnou péči. V součtu jde o částku 
daleko přesahující možnosti obecního 

rozpočtu. Mnohé z toho tak bude pod-
míněno úspěšností při žádostech o do-
tace. Proto Popovicím do nového roku 
2023 přeji ať je jim štěstěna při rozdělo-
vání peněz z dotačních fondů příznivě 
nakloněna.

Vedle toho se samozřejmě budeme 
snažit vás neochudit o tradičně bohatý 
společenský a kulturní život v obci. To se 
však nezdaří bez nezbytné ochoty, zá-
jmu a účasti mnoha lidí. Proto nám všem 
do nového roku přeji hodně chuti k po-
řádání i navštěvování plánovaných akcí.

Také vám, milí občané, přeji klidné 
a pohodové Vánoce a ať celý příští rok 
prožijete v pevném zdraví a spokojenosti.
 Martin Slováček, starosta

Pořad bohoslužeb o Vánocích a na Nový rok v naší farnosti
     Popovice Podolí
24.12. Sobota  ŠTĚDRÝ DEN 24:00 hod.

25.12. Neděle  NAROZENÍ PÁNĚ 9:15 hod. 10:30 hod.

26.12. Pondělí  SVÁTEK SV. ŠTĚPÁNA 9:15 hod.

30.12. Pátek  SVÁTEK SVATÉ RODINY 9:15 hod.

31.12. Sobota  SILVESTR 16:00 hod. 
1. 1. Neděle  SLAVNOST MATKY BOŽÍ PANNY MARIE 9:15 hod. 10:30 hod.

6. 1. Pátek  SLAVNOST ZJEVENÍ PÁNĚ 18:00 hod. 

Provozní doba betléma v kostele Panny Marie Růžencové
od 25. 12. 2022 do 1. 1. 2023
od 10:00 do 17:00 hodin

7. 1. a 8. 1. 2023
od 12:00 do 17:00 hodin

Pro školy, školky a větší skupiny je 
možno dohodnout termín individuál-
ně v průběhu ledna.

Kontakt je uveden na webu obce nebo 
přímo ve vývěsce u kostela.
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Termíny svozu
odpadů
svoz popelnic: 
4.1., 18.1., 1.2., 15.2., 1.3., 15. 3., 29.3. 

svoz plastů:
4.1., 1.2., 1.3.

svoz papíru:
12.1., 9.3.

svoz nebezpečného odpadu:
3. dubna

Ze zasedání zastupitelstva obce
Volby do zastupitelstev obcí se uskutečnily 23. a 24. září 2022. Volební účast 

v naší obci byla 60,05%, což znamená, že hlasovalo 499 z celkového počtu 831 voli-
čů. Do zastupitelstva obce Popovice pro volební období 2022 - 2026 byli zvoleni tito 
kandidáti (dle počtu získaných hlasů): 

Martin Slováček (389 hlasů), Tomáš Malina (345 hlasů), Jitka Nováková (324 hlasů), 
František Vlk (312 hlasů), Marcela Curran (291 hlasů), Pavel Šácha (275 hlasů), Petr 
Kočíř (270 hlasů), Roman Mikulčík (260 hlasů), Jan Vlčnovský (189 hlasů). 

Dne 20. října 2022 se na obecním úřadě uskutečnilo ustavující zasedání Za-
stupitelstva obce Popovice. Přítomní byli všichni nově zvolení zastupitelé. Na úvod 
dosavadní starosta Martin Slováček zastupitele i přítomné občany informoval o tom, 
že zasedání bylo řádně svoláno v souladu se zákonem, kdy je nutno dodržet lhůtu 
pro případné podání návrhu soudu na neplatnost voleb nebo hlasování. Žádný ná-
vrh nebyl podán, tedy zasedání mohlo být svoláno do 15 dnů od uplynutí lhůty pro 
výše zmíněné podání. Zasedání proběhlo dle platného jednacího řádu. Martin Slová-
ček navrhl, aby předsedajícím ustavujícího zasedání do doby než bude zvolen staros-
ta obce, byl pan Roman Mikulčík. Tento návrh byl přijat. Zapisovatelkou byla určena 
Monika Lyková, ověřovateli zápisu jednání Marcela Curran a Jan Vlčnovský.

Složení slibu členů zastupitelstva obce
Předsedající v souladu se zákonem vyzval přítomné členy zastupitelstva ke složení 

slibu a současně upozornil, že odmítnutí složit slib nebo složení slibu s výhradou má 
za následek zánik mandátu. Složení slibu proběhlo tak, že předsedající přečetl slib 
stanovený v § 69 odst. 2 zákona o obcích: „Slibuji věrnost České republice. Slibuji 
na svou čest a svědomí, že svoji funkci budu vykonávat svědomitě, v zájmu obce Po-
povice a jejích občanů a řídit se Ústavou a zákony České republiky“. Po jeho přečtení 
členové zastupitelstva v abecedním pořadí složili slib pronesením slova „slibuji“ a slo-
žení slibu potvrdili svým podpisem. Všichni členové zastupitelstva složili zákonem 
stanovený slib a mohou se ujmout svého mandátu.

 Volba starosty a místostarosty obce
Zastupitelé schválili zvolení jednoho místostarosty (neuvolněná funkce) a určili, že 

pro výkon funkce starosty bude člen zastupitelstva uvolněn. 
Volba starosty a místostarosty proběhla veřejně hlasováním. Předsedající podal 

návrh, aby byl do funkce starosty zvolen Ing. Martin Slováček. Tento návrh byl jedno-
myslně přijat a následně předsedající předal slovo nově zvolenému starostovi, který 
zasedání řídil až do jeho skončení. 

Do funkce místostarosty obce byla navržena Jitka Nováková. Také tento návrh byl 
všemi členy zastupitelstva přijat. 

Zřízení výborů a určení jejich předsedů a členů
Každá obec má povinnosti nově zřídit finanční a kontrolní výbor, protože funkční 

období výborů předchozího zastupitelstva zaniklo spolu se zánikem původního za-
stupitelstva. Zastupitelstvo určuje počet členů výboru, který musí být lichý, přičemž 
finanční a kontrolní výbor musí mít nejméně tři členy. Členy výboru mohou být čle-
nové zastupitelstva i jiné osoby, pouze předsedou výboru musí být jen člen zastupi-
telstva. Členy kontrolního nebo finančního výboru nemůže být starosta, místostaros-
ta ani účetní obecního úřadu.

Zastupitelstvo určilo, že oba výbory budou tříčlenné. Předsedou finančního výboru 
byl zvolen Petr Šácha, členkami finančního výboru Blanka Malinová a Hana Vaculíko-
vá.

Předsedou kontrolního výboru byl zvolen Jan Vlčnovský, členkami kontrolního vý-
boru Jana Nedělová a Alena Nováková.

Rozhodnutí o měsíčních odměnách za výkon funkcí neuvolněných členů za-
stupitelstva a členů výborů a komisí

Podle zákona o obcích náleží stanovování výše odměn neuvolněným členům za-
stupitelstva a rozhodování o poskytování peněžitých plnění členům komisí mezi vy-
hrazené pravomoci zastupitelstva.

Starosta navrhl, aby za výkon funkce místostarosty jako neuvolněného člena zastu-
pitelstva obce byla stanovena měsíční odměna 15 tisíc korun. 

Dále byl podán návrh, aby za výkon funkce neuvolněného člena zastupitelstva 
a současně předsedy výboru nebo komise byla stanovena měsíční odměna 2.600 Kč..

Za výkon funkce neuvolněného člena zastupitelstva byla stanovena měsíční od-
měna 1.725 Kč. Všechny výše uvedené odměny budou poskytovány od 1.11. 2022. 
Zastupitelé tyto návrhy přijali.

Ordinace 
praktického lékaře 
upravila ordinační 
dobu
Úterý 14:30 - 15:30 hod.
 pouze na objednání

Středa 13:00 - 16:00 hod. 

Čtvrtek 14:30 - 15:30 hod.
 pouze na objednání

Pátek 14:30 - 15:30 hod.
 pouze na objednání

MUDr. Jozef Csipák přizpůsobil od 
1. 12. ordinační dobu skutečným 
potřebám občanů. Z vyhodnocení 
zhruba půlročního fungování ordi-
nace v Popovicích vyplynulo, že pro-
vozní doba, která byla nastavená při 
zahájení provozu, není zdaleka plně 
využívána a za současné situace není 
zcela efektivní. V úterý a ve čtvrtek 
proto lékař nově ordinuje pouze 
na objednání. Středeční provoz zů-
stává stálý. Pokud počet registrova-
ných pacientů a poptávka po služ-
bách lékaře v budoucnu vzrostou, 
rozsah dnů se stálým provozem se 
opět rozšíří.

Otevírací doba
Potraviny ENAPO
24. 12. 6:30 - 11:00 hod.
25. - 26. 12. zavřeno
27. - 30. 12. 6:30 - 17:00 hod.
31. 12. 6:30 - 12:00 hod.
1. 1. zavřeno
2. 1. 6:30 - 17:00 hod.
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Krásné a bílé 
Vánoce!

Amfík Bukovina Vám přeje klidné 
prožití Vánoc a do nového roku 2023 
hodně zdraví, lásky a osobní pohody.

Během nastávajících svátků 
pro Vás máme otevřeno:
24. 12.   od 10 do 13 hodin

25. 12.   Zavřeno

26. 12. - 31. 12. 
vždy od 11 do 17 hodin

1. 1.       od 11 do 17 hodin

Otevírací doba leden - březen 
každý víkend od 13 do 17 hodin
Soukromé akce pro Vás po dohodě 
zajistíme samozřejmě i mimo 
otevírací dobu.  Jan Zavřel

Stanovení určeného zastupitele pro 
územní plánování

Podle zákona o územním plánování 
a stavebním řádu je nutné určit zastu-
pitele obce, který bude spolupracovat 
s pořizovatelem při zpracování návrhu 
zadání územního plánu nebo jeho změ-
ny, vyhodnocení výsledků projednání 
návrhu územního plánu (změny) a zpra-
cování návrhu rozhodnutí o námitkách, 
při pořízení územní studie na území 
obce, při tvorbě územně analytických 
podkladů. Tuto činnost zpravidla zastá-
val starosta obce, proto i na tomto zase-
dání byl určen zastupitelem pro územní 
plánování starosta obce Martin Slováček.

Stejně tak byl Martin Slováček dele-
gován na zasedání valných hromad ob-
chodních společností v nichž má Obec 
Popovice majetkovou účast.

Majetkové dispozice
Majitel lesních pozemků p. č. 4891/16 

o výměře 1059 m2, p. č. 4891/14 o výmě-
ře 802 m2, 4891/5 o výměře 233 m2 a p. č. 

4885/20 o výměře 369 m2, celkem 2 463 
m2, vše v katastru naší obce nabídl Obci 
Popovice jejich prodej za cenu 30 Kč/m2, 
tedy celkem 73 890 Kč. Zastupitelstvo 
obce Popovice schválilo nabytí a násled-
né uzavření kupní smlouvy na tyto lesní 
pozemky. 

Změna rozpočtu obce na rok 2022
Starosta předložil Rozpočtová opatře-

ní č. 8, kde došlo k navýšení daňových 
příjmů a také příjmů nedaňových, obec 
obdržela také finanční příspěvek na hos-
podaření v lesích. Ve výdajích jsou navíc 
prostředky vynaložené na údržbu majet-
ku v Amfíku Bukovina, tyto prostředky 
byly jako transfer převedeny příspěvko-
vé organizaci.

Celkové příjmy po změně č. 8
 18 664 600 Kč
Celkové výdaje po změně č. 8
 34 603 000 Kč

Zastupitelé změnu rozpočtu schválili.

Volba prezidenta ČR se blíží
Volba prezidenta republiky se koná 

ve dvou kolech. V prvním kole je zvolen 
kandidát, který obdržel nadpoloviční 
většinu platných hlasů oprávněných voli-
čů. Není-li takový kandidát, koná se za 14 
dnů druhé kolo volby, do kterého postu-
pují dva nejúspěšnější kandidáti z první-
ho kola volby. Prezidentem republiky je 
zvolen kandidát, který obdržel ve druhém 
kole volby nejvyšší počet platných hlasů 
oprávněných voličů. Jestliže se před dru-
hým kolem voleb kandidát své kandida-
tury vzdá, pozbude práva být volen nebo 
zemře, postupuje do druhého kola voleb 
kandidát, který se v prvním kole voleb 
umístil na třetím místě. 

První kolo voleb se uskuteční v pá-
tek 13. a v sobotu 14. ledna 2023, dru-
hé kolo pak v pátek 27. a v sobotu 28. 
ledna 2023.

Volební místnosti budou otevřeny 
v pátek od 14 do 22 hodin a v sobotu 
od 8 do 14 hodin. 

Při volbě prezidenta je možno hlasovat 
i v zahraničí na zastupitelských úřadech 
nebo konzulárních úřadech České repub-
liky. V tomto případě by si měl volič zjistit 
bližší podrobnosti o možnosti hlasovat 
mimo území ČR. 

Volební právo má podle zákona kaž-
dý občan České republiky, který alespoň 
druhý den volby dosáhl věku 18 let. To 
samé platí pro 2. kolo. Může se tedy stát, 

že někdo nemůže jít k urnám v kole prv-
ním, ale ve druhém už ano. 

Hlasovací lístky
Hlasovací lístky obdrží všichni voliči 

na území ČR na adresu svého trvalého 
pobytu nejpozději 3 dny přede dnem 
prvního kola volby. Hlasovací lístky pro 
volbu prezidenta republiky jsou vytiště-
ny pro každého kandidáta samostatně. 
Na každém hlasovacím lístku je uvedeno 
číslo kandidáta. Hlasovací lístky nemusí 
tvořit úplnou číselnou řadu, pokud kan-
didátní listina některého kandidáta ne-
byla zaregistrována. Pro druhé kolo volby 
obdrží voliči hlasovací lístky až ve volební 
místnosti.

Průběh hlasování
Volič musí ve volební místnosti pro-

kázat svou totožnost a státní občanství 
ČR platným občanským průkazem nebo 
platným cestovním, diplomatickým nebo 
služebním pasem ČR anebo cestovním 
průkazem. Neprokáže-li volič svou to-
tožnost a státní občanství České repub-
liky potřebným dokladem, nebude mu 
hlasování umožněno. Každý volič hlasu-
je osobně, zastoupení není přípustné. 
Volič obdrží od okrskové volební komise 
prázdnou úřední obálku opatřenou úřed-
ním razítkem. Na požádání mu komise 
vydá i sadu hlasovacích lístků. S úřední 
obálkou a hlasovacími lístky se musí volič 
odebrat do prostoru určeného k úpravě 

hlasovacích lístků, jinak mu nebude hla-
sování umožněno. Volič vloží do úřední 
obálky jeden hlasovací lístek pro kandi-
dáta, pro kterého se rozhodl hlasovat. 
Hlasovací lístek se nijak neupravuje. Volič 
musí dbát na to, aby do úřední obálky 
vložil pouze jeden hlasovací lístek, jinak 
je hlas voliče neplatný. Neplatné jsou rov-
něž hlasovací lístky, které nejsou na pře-
depsaném tiskopise, hlasovací lístky, kte-
ré jsou přetržené, a hlasovací lístky, které 
nejsou vloženy do úřední obálky. Volič 
hlasuje tak, že úřední obálku s vybraným 
hlasovacím lístkem vloží před okrskovou 
volební komisí do volební schránky.

Hlasování na voličský průkaz
Volič, který nemůže volit ve svém vo-

lebním okrsku, může požádat o voličský 
průkaz příslušný obecní úřad dle svého 
místa trvalého pobytu. S voličským prů-
kazem může volič hlasovat pak v jakém-
koliv volebním okrsku na území ČR nebo 
v zahraničí na zastupitelských úřadech 
ČR. Voliči lze vydat pouze jeden voličský 
průkaz pro příslušné kolo voleb. 

Hlasování do přenosné volební 
schránky

Volič může požádat ze závažných, ze-
jména zdravotních, důvodů obecní úřad 
a ve dnech voleb svoji okrskovou voleb-
ní komisi o to, aby mohl hlasovat mimo 
volební místnost do přenosné volební 
schránky. 
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Už nejen na týden nebo na měsíc, ale rovnou na čtvrtletí nebo 
dokonce na celý rok! Zlínský kraj rozšíří od 1. února příštího roku 
nabídku předplatných jízdenek. Kromě stávajících 7denních 
a 30denních časových jízdenek si cestující v Integrované dopra-
vě Zlínského kraje budou nově moct koupit jízdenku platnou 90 
nebo 365 dní. Každý, kdo pravidelně dojíždí do zaměstnání nebo 
školy, tak bude moct cestovat levněji než dosud.

Systém zónového tarifu zůstává stejný jako doposud: Zlínský 
kraj je rozdělen na 97 zón, cestující si pořizuje předplatnou jíz-
denku na ty zóny, jimiž se pravidelně pohybuje. Výsledná cena 
jízdenky je součtem cen za zakoupené zóny. Platí také státem ga-
rantovaný systém slev na jízdném (děti 6 -15 let, studenti, senioři 
65+, invalidé 3. stupně – sleva 50 %; ZTP, ZTP/P – sleva 75 %). 

Cestující si může pořídit i přenosnou kartu, u níž je cena 
za předplatné jízdné o zhruba 20 % vyšší a nelze na ní nastavit 
žádné slevy. Kartu však může střídavě používat více lidí. Dále také 
je možné jezdit na jednotlivé jízdné v kilometrickém tarifu, kde 
cestující zaplatí nástupní sazbu 11,- Kč a 1,35 Kč za každý ujetý 
kilometr. Martin Slováček

Jednou z povinností každého vlastníka nemovitosti je ohlásit ka-
tastrálnímu úřadu změnu údajů katastru týkajících se jeho nemo-
vitosti, a to do 30 dnů od vzniku této změny. Spolu s tím je nutné 
předložit listinu, která změnu dokládá. Ve skutečnosti na to však 
mnoho z nás nedbá. Proto se vždy po nějaké době provádí revize 
katastru nemovitostí, aby se skutečný stav uvedl do souladu s evi-
dencí. V Popovicích se právě jedna taková revize chystá. Katastrální 
pracoviště Uherské Hradiště oznámilo, že bude zahájena v příš-
tím roce a potrvá přibližně do konce roku 2024. Během ní budou 
zaměstnanci katastrálního úřadu ověřovat soulad jimi vedených 
údajů se skutečným stavem v terénu. V případě zjištěného rozporu 
budou vlastníci zváni k jednání. Neposkytne-li vlastník potřebnou 
součinnost a zjištěný nesoulad se nepodaří odstranit do ukončení 
revize, bude informace zapsána do katastru nemovitostí. Tento zá-
znam zůstane v katastru vyznačen do odstranění rozporu. Nesou-
lad v katastru je právní vadou, která vlastníkovi ztěžuje možnost 
řádně s majetkem nakládat. Je tedy v jeho zájmu dát si náležitosti 
do pořádku. Pokud tak neučiní, v nejzazším případě může být za-
hájeno i přestupkové řízení. 

Ke zmíněnému nesouladu může dojít například, když vznikne 
nová stavba nebo se změní původní půdorys a stavitel tyto změ-
ny nevloží do katastru. Mnohdy jde také o případy, kdy se staveb-
ník nerozpakoval stavět na pozemku jiného vlastníka. Nápravu je 
v tomto případě nutné řešit nejdříve s dotčeným vlastníkem a vzá-
jemně narovnat majetkoprávní vztahy. Zpravidla vždy je pak potře-
ba navštívit stavební úřad, který rozhodne, co všechno bude třeba 
ke stavbě doložit. Většinou se jedná o stavební dokumentaci a geo-
detické zaměření. Mimochodem, mít dokumentaci stavby vyžaduje 
stavební zákon od roku 1976, včetně pořízení dokumentace nové, 
dojde-li ke ztrátě té původní. Dokumentaci stavby se někdy podaří 
nalézt v archivech obecního nebo stavebního úřadu, mnohdy však 
nikdy žádná neexistovala, nebo se nedochovala. Pak nezbude nic ji-
ného než pořídit dokumentaci novou, zjednodušenou, tzv. pasport. 
Teprve potom je na řadě cesta na katastrální úřad. V případě pořizo-
vání nové dokumentace počítejte s výdaji v řádu jednotek až desí-
tek tisíc korun. Celý proces je také časově poměrně náročný. Pokud 
tedy víte, nebo tušíte, že vás něco podobného v souvislosti s revizí 
čeká, začněte to určitě řešit co nejdřív. Martin Slováček

Změny v jízdních řádech
od 11. 12. 2022

Od neděle 11. 12. 2022 tradičně došlo k celostátním změ-
nám v jízdních řádech. Úpravy se týkají vlakových i auto-
busových spojů na linkách Integrované dopravy Zlínského 
kraje. Spojů do a z Popovic se změny nijak zásadně nedo-
tkly. U několika z nich došlo pouze ke změnám v časech 
odjezdů v rozmezí jedné až tří minut a také k pár změnám 
v poznámkách, které se týkají doby omezení provozu ze-
jména v době vánočních svátků.

Novinky v Integrované dopravě
Zlínského kraje 2023

Revize katastru nemovitostí

V úterý 27. 12. zveme všechny příznivce filmového plát-
na do kulturního domu. Nejmenším dětem promítneme 
filmový příběh známé seriálové pavoučí rodinky Webste-
rů, pro malé i velké pokračujeme novou českou pohádkou 
Největší dar, která vznikla na Valašsku a večer je na pro-
gramu další česká novinka Grand Prix, pod kterou je po-
depsaný režisér Jan Prušinovský (Most!, Okresní přebor).

Občerstvení po celý den zajištěno. 

PROGRAM
15:00 hod. Websterovi ve filmu, 65 minut - vstupné zdarma

16:30 hod. Největší dar, 95 minut - vstupné 120 Kč 
 konzumace v hodnotě 100 Kč v ceně vstupného

19:30 hod. Grad Prix, 107 minut - vstupné zdarma

Vánoční dárek občanům 

Filmový maraton

Šipkový turnaj
V PopoBaru se v předvánočním čase opět uskutečnil šipkový 

turnaj, letos již desátý ročník. Ten letošní i minulý ročník jsme 
věnovali vzpomínce na našeho spoluhráče a kamaráda Mirka 
Kryštofa. Turnaj není jen o házení šipek do terče, ale především 
o příjemné zábavě, při konzumaci dobrého jídla a pití, ve spo-
lečnosti skvělých lidí. Kromě místních rodáků byl mezi hráči 
i čistokrevný angličan, brňák a hradišťák. Koordinaci turnaje 
si vzala za své Alča Dítková, která stihla nejen hrát šipky, ale 
i zapisovat a počítat skóre hráčů. Jako vždy byla zábava byla 
bezvadná, a jak jsme se shodli, rok od roku lepší. O vítězství se 
utkali tito hráči: Jaroslav Vavřík, Daniel Klimeš, Christopher 
Curran, Radim Slunečko, Kateřina Křížová, Petr Šácha, Jana 
Koníčková, Roman Hanák, Jaroslav Gráf, Jaroslav Koníček, Ivo 
Kříž, Vladimír Semela a Alena Dítková. Po napínavém souboji 
obsadili stupně vítězů tito borci: 3. místo: Radim Slunečko,  
2. místo: Jaroslav Vavřík a 1. místo vybojoval Jaroslav Gráf. 
Díky všem účastníkům za skvělou akci a už se těšíme na další 
ročník. PopoBar přeje všem občanům krásné svátky a úspěšné 
vykročení do roku 2023. Hanka

Otevírací doba v době svátků:
24. - 25. 12. zavřeno
26. - 30. 12. 16 - 22 hodin
31. 12.  16 - 18 hodin
1. 1.   zavřeno
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Je nám budoucnost areálu družstva lhostejná?

Přehled o svozech popelnic

Spalováním odpadu si ničíte kotel i zdraví

Na severovýchodním okraji naší obce 
se rozprostírá pětihektarový zemědělský 
areál. Dnes už tedy spíš jeho torzo. His-
torie se zde začala psát na přelomu 50. 
a 60. let 20. století, kdy došlo k výrazné-
mu rozvoji Jednotného zemědělského 
družstva Popovice. V této době tu vyrost-
la asi desítka budov čítající kravín, vepří-
ny, sklady, administrativní budovu a další 
zemědělské objekty. V polovině 70. let se 
JZD Popovice sloučilo s okolními pod-
niky do velkovýrobního celku JZD Mír, 
které se pak na začátku 90. let transfor-
movalo na zemědělsko-obchodní druž-
stvo vlastníků a od roku 1998 se stalo 
akcionářem společnosti Agrokomplex 
Kunovice. Živočišná výroba v areálu byla 
postupně utlumována, až v roce 2002 
zanikla úplně. Silážní jámu nebo ocelo-
kůlnu Agrokomplex v rámci své činnosti 
ještě nadále využívá, jeden či dva objekty 
jsou pronajaty, valná většina je jich však 
opuštěných a chátrá. 

V rámci porevolučních restitucí došlo 
k navrácení pozemků jejich původním 
vlastníkům, budovy na nich stojící však 
zůstaly v majetku akciové společnosti. To 
samo o sobě není nic protiprávního. Pro 
existenci staveb by však měl existovat 
rozumný důvod a stavby by také měly 
splňovat určité podmínky z hlediska 
technického stavu. Je však evidentní, že 
Agrokomplex pro ně dnes nemá využi-

tí, zároveň však ani prostředky na jejich 
údržbu či odstranění. Majitelé by napro-
ti tomu své pozemky určitě rádi využili 
smysluplněji. Tato patová situace už čeká 
na řešení přes dvacet let, aniž by se za tu 
dobu objevil jakýkoli jeho náznak.

Před časem přišla nabídka od velké-
ho producenta energie z alternativních 
zdrojů na stavbu fotovoltaické elektrárny 
v části areálu. Zůstala však zcela bez ode-
zvy jak ze strany vlastníků pozemků, tak 
samotného Agrokomplexu. Obecní po-
zemky zde tvoří pouze zlomek z celkové 
výměry a z tohoto pohledu tak nemám 
ve vyjednávání silnou pozici. Ostudný 
areál by si ale už zasloužil pozornost 
i ve veřejném zájmu. Apeluji proto 
na všechny vlastníky pozemků v areálu 
družstva, aby se nevyhýbali otázce řeše-
ní jeho budoucnosti. Uplynulých dvacet 
let ukázalo, že sám Agrokomplex nám 
nějaké kloudné řešení není schopný 
předložit.  Martin Slováček

Ve středu 21. prosince popeláři letos naposled svezou popel-
nice a na obecním úřadě pak budeme čekat na poslední sadu 
dat o svozech, které nám Rumpold zasílá, abychom mohli začít 
s počítáním poplatků. Vy si ale můžete už teď sami zjistit nebo 
zkontrolovat kolikrát jste si nechali popelnici vyvézt. Na ma-
povém serveru (www.popovice.cz v menu Služby > Mapový 
server) přibyla aplikace Mapa odpadů. Po jejím spuštění se vám 
zobrazí mapa obce a na ní body u jednotlivých čísel popisných, 
tzv. hnízda. Informaci o svozech pro konkrétní hnízdo zobrazíte 
buď pomocí funkce Hledat na horním panelu, která nabízí vy-
hledávání podle adresy nebo kódu nádoby (kód nádoby najde-

te na štítku s čárovým kódem, který máte nalepený na popelni-
ci), nebo výběrem bodu přímo v mapě. Vpravo se poté zobrací 
okno s informacemi o jednotlivých nádobách a jejich svozech. 

Během roku jsme se setkali s několika stížnostmi týkajících 
se nechtěného svozu popelnic. Pokud je nádoba v den svozu 
umístěna před domem a popeláři usoudí, že ji mají vysypat,tak 
ji prostě vysypou. Když pak vlastník bude tvrdit, že o vývoz ne-
stál, nebude už možné tento spor vyřešit. Pokud tedy máte po-
pelnici trvale před domem, ale nechcete, aby vám ji zrovna vy-
vezli, tak si ji alespoň tento den někam schovejte, nebo si svoz 
sami pohlídejte.

(Převzato z www.komunalniekologie.cz)
Blahobyt je u konce a my stále více porovnáváme náklady 

na prosté živobytí. Vytápění odpadem zdánlivě řeší domác-
nostem otázky „čím topit“ a „jak se levně zbavit odpadu“. Toto 
jednání pochopitelně není v souladu se zákonem a navíc nám 
může způsobit řadu obtíží.

Kotle na tuhá paliva nejsou stavěny na dlouhodobé působe-
ní některých látek, které při spalování odpadů vznikají. K váž-
nému poškození kotle může dojít při nárazově zvyšované 
teplotě. Chlor obsažený v některých složkách odpadu vyvolá-
vá korozi. Nedokonalé spalování způsobuje zanášení spalino-
vých cest a špatný tah.

Podle práce A. N. Garcíi a spol z roku 2003 byl PET spalován 
za modelových podmínek nedokonalého spalování. Výsledky: 
spáleno 73 % obsaženého uhlíku na oxidy uhlíku, z toho pak 
13,4 % na oxid uhelnatý (toxický), 15,6 % na těkavé uhlovodíky 
(methan, ethen, benzen, toluen) a 2,9 % na PAH (polycyklické 
aromatické uhlovodíky). Mezi těkavé uhlovodíky se řadí i kar-
cinogenní benzen (67 mg/kg spáleného PET), mezi PAH jsou 
karcinogeny (např. benzo(a)pyren v množství 30 mg/kg). Při 
spalování PVC se tvoří dioxiny a sloučeniny chlóru, spalová-

ním polystyrenu vzniká jedovatý styren. Chemicky ošetřené či 
natřené dřevo uvolňuje při spalování dioxiny a formaldehyd, 
nápojové kartony zase chlororganické látky a těžké kovy. Těž-
ké kovy rovněž unikají při pálení barevných časopisů či letáků. 
Při spalování starých oděvů vzniká čpavek a prudce jedovatý 
kyanovodík.

Domovní kotel nikdy nedokážete rozpálit do takové teploty, 
při jaké se spaluje odpad ve spalovnách. Spalovny mají navíc 
účinná filtrační zařízení a podléhají velmi přísným kontrolám. 
Proto není totéž, když se rozhodnete spalovat odpad ve svém 
kotli na tuhá paliva. Kromě již uvedeného poškození kotle ris-
kujete navíc závažné zdravotní následky.

Oxid uhelnatý se váže na červené krvinky místo kyslíku. Pů-
sobí na srdce a cévní a nervový systém. Ve vysokých koncent-
racích je smrtelný. Dioxiny jsou karcinogenní, poškozují imu-
nitní a hormonální systém, způsobují poruchy metabolismu.
Benzen má negativní vliv na krev. Může vést k anémii či leuké-
mii. Jde o prokázaný lidský karcinogen. Benz(a)pyren ohrožuje 
zdravý vývoj dítěte během těhotenství. Způsobuje podráždě-
ní nebo až popálení kůže. Je rakovinotvorný. Rizika stoupají se 
zvyšující se koncentrací škodlivin a s délkou působení.
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 V neděli 9. 10. byli slavnostně přivítáni noví občánci: Viktorie 
Anna Menšíková, Julie Handlová, Nela Zochrová a Kateřina 
Šuranská. Přejeme dětem i jejich rodičům hodně zdraví.

Děti v hodovém průvodu jsou vítány! Asi nejmladší letošní krojovaný účastník, malá Kačenka, z toho ještě nemá rozum, ale třeba jednou 
povede chasu jako stárka, stejně jako kdysi její rodiče. Všechno je to o nadšení i zodpovědnosti, o vztahu k obci a hlavně o lásce k tradi-
cím a o úctě k odkazu našich předků, Spoťáci v tomto duchu fungují už víc než 15 let, za což jim patří velký dík.  foto Martin Šuranský

Letošní hody byly výjimečné v mnoha směrech: po delší době dvojí stárci, 21 párů chasy a příchod mladých do chasy, na hodové 
zábavě 340 platících, při nedělní obchůzce se vybralo 28 tisíc a z chasy je skvělá parta, která určitě hodové tradice ponese dál.
 foto Martin Šuranský

V neděli 16. 10. se uskutečnilo setkání jubilantů ročník 1952. Při 
této slavnostní příležitosti poblahopřál starosta oslavencům hodně 
zdraví a ještě dlouhá léta spokojeného života. foto: Z. Vlková

Kaleidoskop událostí
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Kaleidoskop událostí

Mikulášský karneval v režii Popovjánku je pěkným zpestřením před-
vánočního času. Letos se o hudbu staral profesionál DJ Tomíno. 
Bohužel návštěvnost byla podstatně menší.  foto: Dana Štěpánová

Setkávání Senior klubu se koná vždy první neděli v měsíci a 
téměř vždy je nějaký důvod k přípitku a blahopřání. Vždy je to 
milé setkání s písničkou a povídáním.  foto L. Falešníková

V sobotu 22. října byli na OÚ přijati jubilanti narození v roce 
1972. Přivítala je předsedkyně soc. komise L. Falešníková a staros-
ta M. Slováček. Tak hodně zdraví do další padesátky milí jubilanti! 

5. prosince roznášel Mikuláš dětem dárečky.Těch zlobivějších bylo 
asi víc, proto si Mikuláš přizval hrozivě vypadající čerty. Ale příští 
rok ho určitě zase doprovodí veselí čertíci.  foto: Natálie Lyková

V PopoBaru se každoročně před Vánocemi koná šipkový turnaj. 
Připraveno je vždy něco dobrého na zub i na svlažení hrdel a pro 
vítěze pěkná odměna.  foto: PopoBar

U hrušky se vždy 28.října schází „popovičtí srdcaři“ od roku 2014. 
Od loňského roku je setkání u hrušky spojeno s dračím sletem. 
 foto: J. Nováková
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Kateřinská zábava se vydařila 

Klub žen a jeho Odpoledne pro ženy 

Po třech letech pauzy způsobené covidovými opatřeními uspořádal Myslivec-
ký spolek Bukovina tradiční Kateřinskou zábavu. Již před jejím zahájením probíhal 
v bufetu kulturního domu prodej mysliveckých specialit, které na vynikající úrovni 
připravuje již pravidelně řadu let kuchařka Jitka Nováková ze Starého Města. O tom, 
že dokáže vykouzlit opravdu skvělé pochoutky, svědčí stovky prodaných porcí v prů-
běhu odpoledního prodeje. O příjemnou atmosféru večer na sále se tentokrát starala 
kapela Madusong a především přes 200 lidí, kteří se rozhodli strávit podzimní sobotní 
večer tancem, u dobrého jídla a pití. Připravená letos byla opravdu bohatá jak zvěři-
nová tak věcná tombola a v součtu bylo pro návštěvníky připraveno více než 160 slo-
sovatelných cen. Vína výborné kvality letos dodali výhradně domácí popovičtí vinaři. 
O tom, že se hosté této kulturní akce dobře bavili, svědčil odchod některých z nich až 
po čtvrté hodině ranní. Chtěl bych touto cestou poděkovat především těm manžel-
kám členů Mysliveckého spolku, které se podílely na přípravě jídel v kuchyni, ale také 
na organizaci tomboly. Poděkování také patří sponzorům, kteří věnovali do tomboly 
řadu hezkých a hodnotných cen. Pokud nám to dovolí ekonomická a hygienická si-
tuace, ale také stavy spárkáté a drobné zvěře v honitbě budeme se těšit na vaši účast 
i v příštím roce. Za Myslivecký spolek Bukovina Popovice Vám přeji radostné prožití 
vánočních svátků a úspěšné vykročení do nového roku. Vladislav Baťka

Klub žen už řadu let obohacuje kulturní život v naší obci. 
Úspěšnými a tradičními se staly akce pořádané tímto spol-
kem jak pro děti, tak i pro širokou veřejnost. Pohádkový les, 
Slet čarodějnic nebo Maškarní ples s pochováváním basy jsou 
události navštěvované lidmi z širokého okolí. I když po covi-
dové pauze se doba a zájem lidí o kulturní akce hodně změnil, 
přece jen jsme se nenechali odradit a na 17. listopad připravili 
tradiční Odpoledne pro ženy. Program byl opravdu bohatý. 
Představila se taneční škola Lenky Hofmanové s předtanče-
ním temperamentních kankánových a břišních tanců. Ele-
ganci pohybu při společenských tancích předvedli manželé 
Štěrbovi. Do varu dostaly publikum Rock Babky z Buchlovic, 
které představily několik rockových hitů s vlastními texty. 
Pro koupěchtivé i pro inspiraci bylo k dispozici 13 prodejních 
stánků s různým zbožím. Nakoupit jste mohli koření, šperky, 
bižuterii, skleněné svícny, šité kabelky, pletenou módu, svíčky 
i vánoční dekorace. Dali jsme si tradičně záležet i na nabídce 
občerstvení včetně míchaných nápojů. i přesto, že nabídka vy-
žití byla bohatá, návštěvnost nás ovšem trochu zklamala. Ale 
věříme, že na pocit marně vynaložené energie zapomeneme 
při setkání u vánočního stromu, kde se na vás budeme těšit 

ve středu 21. prosince od 16:30 hodin. Připraven bude svařák 
a čaj, koledy dětí i dospělých, ale hlavně se těšíme na milé 
předvánoční setkání se známými, přáteli a sousedy.

Krásné Vánoce a úspěšný start do roku 2023 přeje jménem  
celého Klubu žen Jana Bárová. 

Díky relativně příznivému počasí 
se podařilo v polovině listopadu ještě 
uskutečnit plošnou obnovu povrchu 
na hlavním průtahu naší obcí. Ředitelství 
silnic Zlínského kraje z dotace Státního 
fondu dopravní infrastruktury zafinan-
covalo opravu silnice III/05016 v úseku 
od křižovatky s ulicí 1. Máje po křižovat-
ku nad kostelem. V rámci ní byl vdélce 
1010 metrů odfrézován původní povrch 
vozovky a položen nový živičný kobe-
rec. Obecní úřad pak financoval opravu 
v navazujícím úseku dlouhém zhruba 
150 metrů od kostela dále nahoru. Obec 
na to z rozpočtu vydala 607 tis. Kč. Zho-
tovitelem celé akce byla firma STRABAG, 
která odvedla skutečně precizní práci. 
Především musím vyzdvihnout nad-
standardní přístup jejích zaměstnanců - 
Popovjanů, jmenovitě Zdeňka Andrýska, 
Milana Siváka a Jaromíra Škráška, kteří 
nadmíru zodpovědně pojali nejenom 
samotnou práci, ale i organizaci stavby 
a osobní dohled nad kvalitou díla. Díky, 
pánové. Veřejné poděkování patří také 
Tomáši Malinovi, který nad rámec svých 
povinností zaměstnance obce uvede-
né trojici sekundoval. Celkově bezpro-
blémový průběh prací kalilo pouze pár 
projevů neúcty k odváděné práci či neli-
bosti strpět dopravní omezení ze strany 
některých občanů. Tak snad jsou už spo-
kojeni a zase se jim dobře jezdí. Klidnou 
a bezpečnou jízdu po novém asfaltu pře-
ji i všem ostatním. 

Realizace nového
průtahu obcí
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Srandohled
Vitajte moji milí, taky už máte všecí plné 

zuby tych negativních informací a špat-
ných zpráv? Já si myslím, že by mělo byt 
před každým zpravodajstvím uvedené: 
Sledování tychto pořadů može vést k de-
presím a totálnímu zblbnutí! V návalu 
informací o zdražování, energetické krizi, 
přes válku, teroristické útoky, prezidentské 
volby a jiné politické srandy nevidíme žád-
né pozitivní zprávy. Šak už ani nehlásíjú, 
kolik je pozitivních na covid! Protože byt 
v této době pozitivní je asi zakázané. Ale 
dyť je tu doba svátků, kdy by měl byt každý 
z nás šťastný a natěšený. Abyste věděli, že 
nemosí byt dycky tak zle, povím vám jednu 
příhodu se šťastným koncem: 

Jeden můj známý sa chystal na delší 
výlet do zahraničí. Letenku měl zakúpenú 
dost dlúho dopředu, aby si v klidu mohl 
celú cestu užit. Let měl trvat dlúho, s dvojím 
přesedáním. Nabalený měl větší bágl s vě-
cima potřebnýma na přežití ve městě aj di-
vočině. Na letiště v Praze dorazil brzo. Ka-
fíčko a dortíček před odletem patří k jeho 
cestovatelským rituálom. Po úředním 
odbavení se chystal přesunút do letadla. 
Když načetli jeho letenku, objevila sa tam 
nejaká chyba, tak mu zakázali nalodit sa. 
Prý nejaký problém s batožinú.  Mosel va-
lit zpátky do odbavovací haly, zjistit co se 
stalo. Při kontrole zavazadel zjistili, že pře-
vážá nejakú věc, nebezpečnú pro cestující 
aj pro samotný let. Horečnato přemýšlá, 
co nebezpečného by mohl jeho napěcho-
vaný bágl obsahovat. Vyhazuje věci a hle! 
Záhada objasněná. Co bylo považované 
za nebezpečný arzenál a z kamoša dělalo 
teroristu připraveného minimálně unést 
letadlo??? Malé balení prskavek, s který-
ma chtěl tam v daleké cizině symbolicky 
přivítat Nový rok!!! Bez veliké lítosti švihl 
s balíčkem do koša, naházal věci do báglu 
a utěkal zpátky. Právě ukončovali nástup 
do letadla, málem to nestihl. Už usazený 
v letadle otřel zpocené čelo a zhluboka si 
oddychl: „Bez prskavek sa obejdu, horší 
by bylo, kdybych mosel vyhodit ty dva litry 
slivovice!“ Tož eště že celníci v Praze nevíja, 
jak nebezpečná zbraň može byt slivovica 
ze Slovácka! Z teho plyne ponaučení: Ne 
všecko je takové, jaké se na první pohled 
zdá! Třeba nás tá krize konečně naučí mys-
let jinak a uvědomit si, co je v životě oprav-
du důležité. Všeckým přeju pohodové 
Vánoce a do Nového roku vykročte veselo 
a s hlavú vztyčenú! Vaša Nováčka

O jednom údaji z výsledků Sčítání lidu 2021 
aneb jedna špatná a jedna dobrá zpráva

V průběhu letošního roku byly postupně zveřejňovány výsledky sčítání lidu, kte-
ré proběhlo v roce 2021. Je mezi nimi i údaj o počtu obyvatel naší obce. To číslo je 
997. První ta špatná zpráva: je nás čím dál míň, dokonce už pod tisíc.Tak málo lidí 
tu žilo naposledy někdy těsně po roce 1900. A teď ta dobrá: ušetříme na dani z ne-
movitostí (alespoň tedy prozatím). Údaj o počtu obyvatel z posledního sčítání lidu 
má totiž praktický dopad na výpočet daně z nemovitých věcí u staveb a zastavěných 
ploch. Při jejím výpočtu se nám sazba daně doposud násobila koeficientem 1,4, kte-
rý je daný zákonem pro obce s 1001- 6000 obyvateli. Pro příštích deset let (do dal-
šího sčítání lidu) to nově bude koeficient pro obce do 1000 obyvatel, který je 1,0. 
U staveb a zastavěných ploch tedy zaplatíme na dani ze staveb a zastavěných ploch 
o 40 % méně. Současně je nutné zmínit, že všechno, co na této dani odvádíme jde 
do rozpočtu obce. Oč vlastníci nemovitostí na dani uhradí míň, o to se logicky sníží 
příjmy obecní kasy. V zákonných možnostech obce je vydat obecně závaznou vy-
hlášku a v ní stanovit jiný koeficient, který se dá uplatnit při výpočtu daně ze všech 
nemovitých věcí (kromě orné půdy, chmelnic, vinic, zahrad, ovocných sadů a trva-
lých travních porostů), tzv. místní koeficient. Jeho hodnota může být od 1,1 do 5,0. 
V současné rozjitřené době o tom však zastupitelstvo obce neuvažuje. V budoucnu 
se o tom ale pravděpodobně povedou debaty. Martin Slováček

V sobotu 12. listopadu letošního roku se popovičtí senioři sešli na svém tradičním 
velkém Setkání. Letos se jich sešla více než stovka. A jsme za to opravdu rádi. Soci-
ální komise si i v letošním roce pro seniory připravila bohatý program. Po úvodním 
slově předsedkyně komise Lenky Falešníkové, která všechny zúčastněné seznámila 
s programem pro toto odpoledne a večer, a představila Marcelu Curran jako novou 
předsedkyni sociální komise, která se po další  čtyři roky bude o naše seniory starat. 
Závěr tohoto úvodního slova patřil starostovi naší obce Martinu Slováčkovi, který 
stejně jako předešlí řečníci popřál všem zúčastněným příjemně prožité odpoledne 
i večer. 

A na co se mohli senioři těšit? V úvodu jim zahrála cimbálová muzika Omladinka, 
která posléze doprovodila i taneční soubor Popovjánek. Pak se představily Mažo-
retky Emča z Vlčnova. Seniorky Emča byly úžasné  a za jejich vystoupení jim moc 
děkujeme. Závěr kulturního programu patřil opět Omladince. I jim za jejich krásné 
vystoupení děkujeme. Děkujeme také Popovjánku, který si svůj program pro senio-
ry  připravil pod vedením Jitky Novákové. Po kulturním představení si senioři mohli 
pochutnat na tradiční české večeři - skvělé svíčkové. Poté bylo servírováno  kafíčko, 
zákusky a víno. Od 18 hodin ke zpěvu i k tanci hrála skupina Beseda band. Věřím, že 
jste si to všichni, kteří jste se zúčastnili, opravdu užili.

 Za sociální komisi Lenka Falešníková

Setkání seniorů
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Zprávičky z naší školičky

Advent ve školce
Předvánoční čas je jedno z nejkrásnějších období v roce. 

Na Vánoce se těší nejen dospělí, ale hlavně děti. I my chce-
me dětem v naší školce toto období těšení se na Ježíška 
zpříjemnit. Hned v prvním adventním týdnu jsme si spo-
lečně vyrobili adventní věnec a zapálili 1. svíčku. Dalším 
dnem, kdy to ve školce obvykle žije je 5. prosinec. V tento 
den jsme uspořádali čertovské a andělské dopoledne. Děti 
přišly převlečeny za čertíky, čertice, ale i za krásné andílky. 
Společně jsme plnili různé čertovské úkoly, jako je prolézá-
ní strachovým pytlem, běh s pytlem na zádech a nechyběla 
ani čertovská diskotéka. Poté už všichni netrpělivě vyhlíželi 
příchod Mikuláše a jeho družiny. Děti si pro Mikuláše připra-
vily různé básničky a písničky a Mikuláš nezapomněl připo-

menout i zápisy z knihy hříchů. Celý měsíc prosinec se nese 
v předvánoční náladě - pečení cukroví a perníčků, povídání 
si o Vánocích, o dárcích, které bychom chtěli najít pod stro-
mečkem. Pro rodiče připravíme malou vánoční besídku spo-
lu s vánočními dílničkami a malým občerstvením, které děti 
samy připraví. I do naší školky nosí Ježíšek dárky. Na tento 
den se děti velmi těší a celé dopoledne jsou jako vyměněné, 
nenašlo by se ve třídě žádné zlobidlo. Když zazvoní zvone-
ček, bylo by slyšet spadnout špendlík. V dětských očích je 
vidět očekávání, radost a u některých i obava, jestli se ne-
vrátil čert. Potom si společně rozbalíme dárečky, zazpíváme 
koledy a popřejeme si krásné Vánoce. Přejeme Vám a Vašim 
dětem krásné Vánoce a v novém roce 2023 hodně zdraví, 
štěstí a ať Vám děti dělají jenom radost. M. Kučerová

Před rokem touto do-
bou jsem Vás informoval 
o vzniku nové Základní 
Organizace Českého sva-
zu včelařů Popovice. Čas 
neúprosně letí a je zase 
na čase zhodnotit letošní 
sezonu a výhled na sezo-
nu novou. Letošní rok je 
zase nějak jiný než roky 
minulé. Trh se zbláznil a ji-
nak běžné zboží se stalo 
nedostupným nebo draž-
ším. V létě jsme měli velké 
problémy sehnat skleni-
ce na med a cena cukru 
na zimní krmení vzrostla 
několikanásobně. Sezo-
na byla dobrá a produk-
ce medu je letos lepší než v loňském 
roce. Vydařil se hlavně med jarní kvě-
tový, medu lipového a akátového bylo 
méně. Zdravotní stav je dobrý. Nemoci 
včel se letos vyskytly méně a nebezpeč-

né nákazy vůbec. Také nedošlo k žádné 
otravě včel způsobené postřiky. 

Základní organizace se za první rok 
svého působení ustálila a pracuje podle 
očekávání. Scházíme se podle potřeby, 
řešíme aktuální problémy a úkoly. Le-

tos jsme pro naše včelaře 
zakoupily šlechtěné včelí 
matky pro zkvalitnění cho-
vu v našem regionu. V této 
činnosti chceme i do bu-
doucna pokračovat. V le-
tošním roce proběhly 
volby do obecního zastu-
pitelstva. Chtěli bychom 
poděkovat za podporu 
naší činnosti a popřát no-
vému zastupitelstvu hod-
ně sil do další práce. Také 
musíme poděkovat Zlín-
skému kraji, který podpo-
ruje včelaře a vyhlašuje 
dotační programy. S blíží-
cím se koncem roku děku-
jeme svatému Ambrožovi 

za ochranu našich včelstev a včelařů. 
Přejeme našim přátelům a občanům 
obce klidné prožití vánočních svátků 
a hodně dobrých rozhodnutí do nové-
ho roku 2023. Karel Zelinka

Mateřská škola   

Zpráva včelařské organizace Popovice
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Zprávičky z naší školičky
Základní škola   

Společnost Zásilkovna na výdejním 
Z-BOXu už od jeho samotné instalace 
uvádí, že je určen jak pro výdej, tak i po-
dání zásilek. Balíčky nám do Z-BOXu již 
zhruba půl roku chodí, jejich podání 
však doposud nefungovalo. Nyní Zá-
silkovna tuto službu konečně spouští. 

V první vlně se to týká prozatím jen plat-
formy iOS, na Androidu se jí dočkáme 
o něco později. Zda už můžete s balíkem 
do Z-BOXu zjistíte podle verze aplikace 
Zásilkovna, kterou máte nainstalovanou 
ve vašem telefonu. Podání přes Z-BOX se 
vám v ní nabídne od verze 1.15.0.

Z-BOX umožňuje už 
i podávání zásilek

Škola se k zimnímu spánku roz-
hodně neukládá

Od zahájení školního roku uteklo málo 
vody a my už máme za sebou spoustu za-
jímavých akcí. V říjnu jsme se na myslivecké 
chatě setkali s paní Šilhavíkovou a panem 
Bajajou. Ti nás seznámili s prací myslivců, 
chováním v lese i péčí o zvířata. Nechybělo 
poznávání stromů a zvířat a také přehlídka 
trofejí a zbraní. Ve škole nás navštívila lek-
torka se svými psími kamarády a ukázala 
jak cvičení psi pomáhají handicapovaným 
lidem. Zajímavý byl i Den bez aktovek, kdy 
si připomínáme, že milióny dětí na celém 
světě na aktovky nemají,  často musí do ško-
ly ujít kilometry pěšky, knihy a pomůcky při-
tom nosí v improvizovaných zavazadlech. 
Společně s dětmi ze školky jsme prožili Pun-
tíkový den, který je zaměřený na podporu 

lidí s lupénkou. V listopadu jsme navštívili 
stanici RZP. Prohlédli jsme si vybavení vozi-
del záchranné služby, vyzkoušeli některá z 
nich a byli svědky výjezdu sanitky.

Den etikety dětem připomněl zásady 
slušného chování, naučil připravit slavnost-
ní tabuli i uvázat kravatu. V prosinci nás čeká 
Slovácké muzeum v Uherském Hradišti  
a vánoční dílničky ve škole i školní družině. 
V době od 15. do 21. 12. vždy od 13 do 16 
hodin vás zveme do školy na výstavu betlé-
mů a výrobků keramického kroužku, kdy si 
na jarmarku můžete zakoupit něco z našich 
výrobků. Ve středu 21. 12. se určitě setkáme 
u vánočního stromu, kde naši školáci zazpí-
vají. Děkujeme Obci, firmě Kovokon a ČZS 
Popovice za podporu a finanční příspěvky. 
Všem přejeme radostné a pohodové prožití 
Vánoc a do roku 2023 hlavně zdraví!

 Pedagogický sbor ZŠ



Společenská kronika naší obce
Všem občanům, kteří v průběhu měsíců říjen - prosinec 2022 oslaví či již oslavili svá životní jubilea, srdečně blahopřejeme!

POPOVSKÉ LISTY, zpravodaj obce, periodický tisk územního samosprávného celku
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Periodicita: 4x ročně, povoleno: Ministerstvem kultury ČR, registrační číslo MK ČR E 24218  

V případě, že si nepřejete být zveřejněni v naší společenské kronice, oznamte to, prosím, obecnímu úřadu nebo členům sociální komise 
nejpozději do 31. ledna 2023.

60 let
Bohumil Machala 372
Hana Měšťanová 298
Zdeněk Hanáček 15
Marie Turzíková 360

70 let
Ladislav Šimek 49 
Anna Slováčková 89
Dana Malinová 214
Petr Macháček 16

75 let
Milan Bublík 299
Milan Janků 124

80 let
Alois Borovička 27

85 let
Anna Bárová 261
Marie Mikulčíková 234

86 let
Ludmila Kryštofová 26
Zdenka Pavelková 1

87 let
Marie Lagová 224

88 let
Anna Stašková 300

90 let
Jaroslav Ineman 44

91 let
Zdeněk Stašek 300
Ludmila Šnajdarová 159

93 let
Antonín Šilhavík 225

Rozloučili jsme se
Františka Šilhavíková 89
Marie Rybnikářová 90 let
Václav Jindra 82 let
Josef Kaňovský 75 let

Narození
Jakub Viktora 385

Během podzimní části soutěže odehráli žáci TJ Popovice 11 
utkání, z toho 6 vítězství a 6 proher. S celkovým skóre 35-38 
a 18 body jsme obsadili 6. místo z 12 týmů. Velmi mrzí zejmé-
na prohra s Polešovicemi a debakl ve Vlčnově. Pochválit však 
musím za velmi dobré výkony zejména v zápasech se Stříbr-
nicemi, Ostrožskou Lhotou a Ostrožskou Novou Vsí.

Tým žáků posílil během podzimu Filip Potomák, který je 
pro tým velkou oporou. Do týmu se po letech vrátil Václav 
Malina, který zastává většinou post brankaře. 

Nejlepším střelcem podzimu je v našem týmu Libor Malina, 
který vstřelil 10 branek.

V listopadu se opět pokusíme získat dotaci na mládežnický 
fotbal z projektu Národní sportovní agentury Můj klub 2023. 

Během zimní přestávky je od ledna 2023 (každé úterý ve-
čer) zajištěna pro tréninky tělocvična na Střední průmyslové 
škole v Uherském Hradišti. 

Chtěl bych poděkovat rodičům za pomoc při realizaci ak-
tivit spojených s fotbalem, sponzorům i Obci Popovice za fi-

nanční podporu a klukům i holkám, kteří hrají fotbal v našem 
klubu za jejich zájem.

 Mgr. Petr Kočíř – trenér žáků TJ Popovice

Fotbalový podzim žáků TJ Popovice 2022 

Muži OS - A
1.  Hluk B  50:14 33
2.  Drslavice  53:16 30
3. Velehrad  29:21 28
4. Vážany  35:14 26
5. Mařatice  29:15 25
6. Sušice  22:26 20
7. Mistřice  24:22 16
8. Částkov  23:35 16
9. Uh. Ostroh B  29:51 15
10. Hradčovice  30:35 14
11. Kostelany nM 25:36 14
12. Popovice  25:43 8
13. Stříbrnice/Boršice 17:35 7
14. Březolupy  16:44 4

Žáci OSŽ - MA
1. Vlčnov  110:5 33
2. Kostelany n. M. 74:15 30
3. Mor. Písek/Žeravice 51:21 27
4. FK Javořina  42:16 21
5. Ostrožská Lhota 33:25 18
6. Popovice  35:38 18
7. Vnorovy  43:25 15
8. Stříbrnice/Boršice 16:40 15
9. Polešovice/Ořechov 25:47 12
10. O. N. Ves  13:68 6
11. Uh. Ostroh  20:55 3
12. Nedakonice  9:116 0

Výsledky utkání Muži OS - A
18. 9. Popovice - Hluk B 1:3
25. 9. Částkov - Popovice 3:2
28. 9. Popovice - Hradčovice 1:4 
9. 10. Stříbrnice/Boršice - Popovice 4:3 
16. 10. Popovice - Uh. Ostroh B 5:5
23. 10. Popovice - Mařatice 1:3
30. 10. Sušice - Popovice 4:1

Výsledky utkání Žáci OSŽ - MA
18. 9. Popovice - Ostrožská Lhota 3:0
5.10. Popovice - Nedakonice 16:1 
9. 10. Stříbrnice/Boršice - Popovice 0:2
12.10. Mor.Písek/Žeravice - Popovice 3:1 
16. 10. Popovice - Polešovice/Ořechov 1:3
23. 10. Popovice - O. N. Ves 7:0
29. 10. FK Javořina - Popovice 2:1

TJ Družstevník Popovice - tabulky, výsledky


